
  

 
 

 

 

Förslag till dagordning vid Hammarö Naturskyddsförenings årsstämma  

2023-03-30 

1. Stämmans öppnande. 

2.  Fråga om stämman är stadgeenligt utlyst. 

3.  Val av ordförande för stämman. 

4. Av styrelsen utsedd sekreterare för stämman. 

5. Val av två justerare/rösträknare. 

6. Fastställande av dagordning. 

7. Presentation av verksamhetsberättelse och räkenskaper 

8.  Revisorernas berättelse 

9. Fastställande av föreningens räkenskaper. 

10.  Fråga om ansvarsfrihet för 2021. 

11. Fastställande av verksamhetsplan. 

12. Valberedningens förslag. Övriga nomineringar. 

13. Beslut om antalet styrelseledamöter och mandatperiod för dessa. 

14. Val av ordförande för Hammarö Naturskyddsförening tillika föreningens

 styrelseordförande. 

15. Val av övriga styrelseledamöter och eventuella suppleanter. 

16. Eventuella fyllnadsval. 

17. Val av två revisorer och två revisorssuppleanter. 

18.  Val av valberedning. 

19. Ärenden som styrelsen förelägger stämman. 

20. Ärenden som väckts genom motion 

21. Avslutning. 
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Verksamhetsberättelse för 2022 

Styrelse och övriga funktionärer under verksamhetsåret 2022 

Styrelse 

Ordinarie ledamöter: Kajsa Nordmark (ordförande), Svante Nylund (kassör), Åke Johansson 

(sekreterare), Gunilla Otto, Ingrid Holmén, Kerstin Ekängen, Thomas Frödin 

 

Revisorer 

Ordinarie revisorer: Marie Norrby, Magnus Otto.  

Revisorsuppleanter: Lennart Eriksson, Barbro Wilhelmsson  

Valberedning 

Vakant 

Mötesverksamheten 

Årsmötet genomfördes 31 mars i Skoghalls Folkets hus med Barbro Wilhelmsson som 

mötesordförande.  

Styrelsen har under verksamhetsåret haft tio protokollförda möten. 

Föreningsverksamheten 

Coronapandemin påverkade inledningsvis även verksamheten under 2022 och den planerade 

utfrågningen av Hammarös politiker blev succesivt framflyttad till 7 april. Arrangemanget 

genomfördes då med representanter för de kommunalt verksamma partierna inför en intresserad 

publik. Utfrågningen spelades in och materialet har sedan sammanfattats på föreningens fb-sida. 

Vid den välbesökta visningen av filmen Om skogen i Skoghalls Folkets hus 26 april stod föreningen för 

medlemmarnas entréavgift och vi medverkade också i den efterföljande diskussionen. 

Under sommaren uppmärksammade vi Hammarö kommuns planer på avverkning av skogen på 

Tenngårdsholmen, som är en känd lokal för knärot. Efter kontakt med Skogsstyrelsen och en 

fördjupad inventering begränsades tillståndet för avverkningen. En insändare i Värmlands Folkblad 

ledde till en träff med representanter för kommunen för information och diskussion om 

förvaltningen av skogen. I samma tidning har även Hammarö naturskyddsförenings arbete med 

granskning av detaljplaner belysts i en artikel. 

Hammarö naturskyddsförening var representerad vid årsstämman för Naturskyddsföreningen 

Värmland i Säffle 8 maj. Vi deltog också i konferensen Naturnära skogsbruk, anordnad av Skydda 

skogen och Hopajola, i Örebro 2 november och vid kretskonferensen i Kristinehamn 26 november. 

Under Biologiska mångfaldens dag arrangerade vi en tipspromenad på Hammarsudde och Hammarö 

naturskyddsförening medverkade också vid Ängens dag 17 augusti. 18 september ägde den 

sedvanliga svamputflykten rum. Lång tids torka gjorde det svårt att finna svamp och påkallar behovet 

av alternativa svampmarker att besöka. 
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Plan- och tillståndsärenden 

Mosstorpstippen 

Hammarö kommuns avfallsdeponi slutade användas 2008, men har inte sluttäckts. Nya villkor för 

kommunens avloppsreningsverk fastslog att lakvatten från deponin inte längre får föras dit och ett 

förslag om lokal rening av lakvattnet och utledning av det till Skageneviken togs fram. 

Naturskyddsföreningen Hammarö yttrade sig över förslaget, främst med anledning av lakvattnets 

halter av PFAS, Bisfenol A och tungmetaller. Efter förseningar och krav på kompletteringar 

accepterades kommunens ansökan om tillstånd för utsläpp av lakvatten. Naturskyddsföreningen har 

yttrat sig över ansökan och menar att Skageneviken inte är en lämplig mottagare av lakvattnet, som 

innehåller giftiga ämnen som ackumuleras och förstärks i näringskedjan. 

Sundholmen västra 

Naturskyddsföreningen överklagade version 2 av detaljplanen med hänvisning till att den bröt mot 

strandskyddet och att jordbruksmark togs i anspråk. Mark- och miljödomstolen upphävde planen. 

Högåsen 

Mark- och miljödomstolen upphävde kommunens beslut att anta den ursprungliga detaljplanen för 

området med hänvisning till förekomsten av mindre hackspett och spillkråka. En ny plan, som inte 

skiljer sig från den ursprungliga, men där man menar att det finns tillräckliga områden för fåglarna i 

kringområdet, har tagits fram. Naturskyddsföreningen har yttrat sig, men inte fått gehör för sina 

synpunkter. Planen är ännu inte antagen av kommunfullmäktige.  

Skoghalls bruk 

Skoghalls bruk söker tillstånd för utökad kartongproduktion. Naturskyddsföreningen har yttrat sig 

över kadmiumutsläppen från bruket och krävt åtgärder för att minska dem. 

 
Hammarö 2023-02-25 
 
Kajsa Nordmark                Svante Nylund                Thomas Frödin             Kerstin Ekängen 
 
           Gunilla Otto          Ingrid Holmén                     Åke Johansson 
    
 

Hammarö Naturskyddsförenings verksamhetsplan 2023 

Under det gångna året var utfrågningen av lokalpolitiker i Hammarö kommun ett viktigt inslag, liksom 

kommunens planering och skogsförvaltning. Detta kommer även att prägla arbetet under 2023, men 

vi ska också försöka skapa fler medlemsaktiviteter, gärna tillsammans med andra föreningar. 

Agenda 2030 och Sveriges miljömål 

Landshövdingen i Värmland påpekade nyligen att länet missar många av de nationella 

miljömålen. Vi ska försöka skapa oss en bild av hur situationen är i Hammarö kommun, 

granska kommunen kritiskt och göra hammaröborna medvetna om läget, inte minst när det 

gäller skogen och biologisk mångfald. 

Föreningen planerar också en praktisk insats för in att minska utbredningen av invasiva växter inom 

kommunen. 



4 (5) 
 

 

Samhällsplanering 

Hammarö är Värmlands mest tätbefolkade kommun. Kommunen har planer på fortsatt 

befolkningsexpansion och mer yta kommer att utnyttjas för bostäder, kommunikation och andra 

verksamheter. Vi ser att kommunens tar fram nya detaljplaner i ett allt snabbare tempo. Detta är en 

utmaning som kommer att kräva att vi lägger ner mer tid på granskning av samhällsplaneringen på 

ön. 

Hammarö är också den av kommunerna runt Vänern som har de hårdast exploaterade stränderna. Vi 

måste förbättra vår granskning av strandskyddsdispenser och vattenverksamhet, som försämrar 

allmänhetens tillträde till stränderna och hotar den biologiska mångfalden både på land och i vattnet. 

Biologiska mångfaldens dag 22 maj 

Vi kommer att uppmärksamma Den biologiska mångfaldens dag med någon passande aktivitet.   

Medlemsaktiviteter 

Fågelexkursioner tillsammans med Karlstads ornitologiska förening 

Fågelvandring under våren. 

Upptäcktsresa på Hammarö. Vi besöker några ”okända” ställen på ön.  

En tätortsnära tipspromenad/naturstig.  

Naturpromenad för ”dummies”, användbara appar i naturen. 

Svamppromenad under hösten   

Höstutflykt i skärgården 

Skogsvandring med mossor och lavar. 

Filmvisning under vintern. 

Medlemsinformation 

Vi saknar fortfarande e-postadresser till många medlemmar och kommer att undersöka 

möjligheterna att nå dem med sms-utskick. Vi har fått fler besökare, både medlemmar och andra, till 

våra platser på sociala media och också lyckats intressera lokalpressen för vår verksamhet. Under 

2022 kommer vi att fortsätta att arbeta på att bli mer synliga i media och via andra kanaler. 

Samarbete med andra föreningar 

Vårt samarbete med Karlstadskretsen fortsätter och vi ska verka för att förbättra vår kommunikation 

med Naturskyddsföreningens lokalkretsar och länskrets. Vi samarbetar även med andra föreningar i 

närområdet som har en inriktning som stämmer med vår.  

 

Hammarö 2023-03-25 

 
Kajsa Nordmark                  Svante Nylund                Thomas Frödin            Kerstin Ekängen 
 
           Gunilla Otto          Ingrid Holmén                     Åke Johansson 
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Datum Konto Verif nr Beskrivning Debet Kredit Swedbank SBAB totalt saldo

2022-01-01 0 Ingående saldo 6 133 105 723  111 856      

2022-01-20 Adm 1 Banktjänster 990      5 143 105 723  110 866      

2022-03-07 adm 2

Annons Årsmöte 

Hammarönytt 2 088   3 055 105 723  108 778      

2022-04-25 adm 3
Överföring mellan konton 10 

000 13 055 95 723    108 778      

2022-04-27 marknad 4
Annons Debatt 

Hammarönytt 4 025   9 030 95 723    104 753      

2022-04-27 aktivitet 5
Svante Utlägg Biljetter "Om 

skogen" 640      8 390 95 723    104 113      

2022-05-02 aktivitet 6 Hyra Folkets Hus Årsmöte 1 800   6 590 95 723    102 313      
2022-05-02 aktivitet 7 Hyra Folkets Hus Debatt 3 600   2 990 95 723    98 713         

2022-05-10 bidrag 8 SNF Återbäring medlemsavg 8 280   11 270 95 723    106 993      

2022-05-20 adm 9 Utlägg avrtackn Leif 754      10 516 95 723    106 239      
2022-05-20 Adm 10 Lokalhyra VT22 HRF 1 500   9 016 95 723    104 739      

2022-12-31 adm 11 Ränta SBAB -        648      9 016 96 371    105 387      

2022-01-01 Ingående saldo 6 133 105 723  111 856      

2022-12-31  Utgående saldo  9 016 96 371    105 387      

 Resultat   6 469-           


